
 

  
 

                                     Αθήνα, 18 Μαΐου 2020 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ  

Προς τους κ.κ. Υπουργούς: 

1. Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων  

2. Ανάπτυξης και Επενδύσεων 

3. Εσωτερικών 

ΘΕΜΑ:  «Εκατοντάδες χιλιάδες γονείς δεν γνωρίζουν τι προτίθεται να κάνει η 

κυβέρνηση με τους βρεφονηπιακούς σταθμούς και χιλιάδες εργαζόμενοι 

και σταθμοί βρίσκονται σε επισφάλεια για την επόμενη μέρα» 

Οι βρεφονηπιακοί σταθμοί, ιδιωτικοί και δημόσιοι, έχουν αναγκαστικά σταματήσει τη 

λειτουργία τους ταυτόχρονα με τα σχολεία, με την έναρξη των περιοριστικών μέτρων για 

την πανδημία. 

Μέχρι σήμερα, η κυβέρνηση δεν έχει προβεί σε καμία ενέργεια για τον ορισμό της 

ημερομηνίας επαναλειτουργίας των βρεφονηπιακών σταθμών και τα πρωτόκολλα που θα 

επιβάλλεται να τηρούνται για τον περιορισμό της  διάδοσης του ιού. Αποτέλεσμα είναι ότι 

οι εργαζόμενοι γονείς που επιστρέφουν πλέον μαζικά στις εργασίες τους βρίσκονται σε 

αδιέξοδο, ιδιαίτερα μετά την προτροπή της πολιτικής προστασίας να μην συγχρωτίζονται 

τα παιδιά με τους παππούδες και τις γιαγιάδες. 

Επιπλέον, παρά την προοπτική της μεγάλης ύφεσης στη μετά κορωνοϊό εποχή, και το ότι 

η φιλοξενία παιδιών στους βρεφονηπιακούς σταθμούς την οποία οφείλει να διασφαλίζει 

το κράτος, στηρίζεται κατά μεγάλο βαθμό στο πρόγραμμα «Εναρμόνιση Οικογενειακής με 

Επαγγελματική Ζωή» του ΕΣΠΑ (τα γνωστά vouchers), η κυβέρνηση δεν έχει κάνει καμία 

ανακοίνωση ως προς τη μορφή που θα λάβει το πρόγραμμα κατά τη σχολική χρονιά 

2020-2021. Ποιες θα είναι οι κατηγορίες των γονέων που θα δικαιούνται την επιδότηση; 

Θα επεκταθεί αυτή και στους υπαλλήλους του στενού και ευρύτερου δημόσιου τομέα, 

όπως προτείνει ο ΣΥΡΙΖΑ; Πόσο θα είναι το ύψος του κάθε voucher; Θα διατηρήσει η 

κυβέρνηση την υψηλή δαπάνη των 280 εκ. € που ο ΣΥΡΙΖΑ διέθεσε τη χρονιά 2019-20, 

καλύπτοντας το 80% σχεδόν από κρατικούς πόρους, ώστε όλα τα παιδιά που έκαναν 

αίτηση να έχουν καλυφθεί με voucher; Η ενημέρωση αυτή είναι απαραίτητη προκειμένου 

οι γονείς να γνωρίζουν εάν θα μπορούν να στείλουν τα παιδιά τους σε σταθμό, αλλά και 

οι ιδιωτικοί και δημοτικοί φορείς που λειτουργούν σταθμούς να γνωρίζουν τους όρους με 

τους οποίους θα μπορούν να φιλοξενήσουν παιδιά με vouchers και να επεξεργασθούν το 

ακριβές πλάνο λειτουργίας τους.   

Εκτός των ανωτέρω, καμία απάντηση δεν έχουν λάβει ακόμη 30 βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ 

στην ερώτηση που υπέβαλαν στον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων 

σχετικά με την αδιέξοδη και νομικά απαράδεκτη  διαδικασία που επέλεξε η κυβέρνηση για 
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τη  (μη) ενίσχυση των ιδιωτικών βρεφονηπιακών σταθμών και των εργαζομένων τους 

κατά την περίοδο της υποχρεωτικής αναστολής λειτουργίας τους. Δεν διέθεσε τους 

απαραίτητους εθνικούς πόρους για να ενισχύσει τους ιδιωτικούς βρεφονηπιακούς 

σταθμούς, προτρέποντας αντ’ αυτού επισήμως τους ιδιοκτήτες και εργαζόμενους να 

διεκδικήσουν τα χρήματα των vouchers του ΕΣΠΑ με μια παράνομη και έωλη διαδικασία 

ψευδών υπεύθυνων δηλώσεων περί μη αναστολής εργασιών. Επέλεξε, με τον τρόπο 

αυτόν, να εκπληρώσει κατά γράμμα  τις αυστηρές προϋποθέσεις εκταμίευσης των 

ευρωπαϊκών πόρων που ίσχυαν προ κορωνοϊού, ενώ υπήρχε ήδη η απόφαση της 

Ευρωπαϊκής Επιτροπής να δώσει μεγάλη ευελιξία στα κράτη-μέλη ώστε να 

αναδιαρθρώσουν το ΕΣΠΑ, να τροποποιήσουν τα προγράμματα που εφαρμόζουν ήδη, 

και να υλοποιήσουν με ταχύτατες έκτακτες διαδικασίες και πολύ πιο ελαστικούς όρους τις 

υφιστάμενες ή νέες δράσεις, με 100% χρηματοδότηση από το ΕΣΠΑ για να 

αντιμετωπίσουν τις συνέπειες της υγειονομικής κρίσης σε διάφορους τομείς. Δηλαδή 

πόροι του ΕΣΠΑ θα μπορούσαν να διατεθούν και για την ενίσχυση στους ιδιωτικούς 

σταθμούς, αλλά και για την εφαρμογή πρωτοκόλλων προστασίας από τη διάδοση του ιού 

σε όλους τους βρεφονηπιακούς σταθμούς, κάθε νομικής μορφής, κατά την επανέναρξή 

τους, όποτε και εάν αυτή συμβεί.  

Από όλα τα παραπάνω αποδεικνύεται μια απαράδεκτη αδιαφορία της κυβέρνησης για τα 

παιδιά ηλικίας 1-4 ετών και το θεσμό της εξωοικογενειακής βρεφονηπιακής φροντίδας 

που είναι απαραίτητος, τόσο για την απρόσκοπτη ένταξη των γονέων στην αγορά 

εργασίας όσο και για την καλύτερη και πληρέστερη αγωγή των παιδιών μέχρι την είσοδο 

στην υποχρεωτική προσχολική εκπαίδευση.  

Επειδή, αφενός για τη στήριξη των γονέων, εργαζόμενων ή σε αναζήτηση εργασίας, 

αλλά και για τη σωστή ανατροφή των παιδιών ηλικίας 1-4 ετών, η φιλοξενία τους σε 

βρεφονηπιακούς σταθμούς είναι απολύτως απαραίτητη υπηρεσία που οφείλει να 

διασφαλίζει το κράτος, 

Επειδή το πρόγραμμα των vouchers του ΕΣΠΑ είναι κρίσιμης σημασίας, τόσο για την 

πρόσβαση όλων των παιδιών σε βρεφονηπιακούς σταθμούς όσο και για την οικονομική 

επιβίωση των ίδιων των σταθμών, 

Επειδή η ύπαρξη των βρεφονηπιακών σταθμών εξαρτάται σε μεγάλο βαθμό από την 

ενίσχυση του κράτους σε όλη την περίοδο της αναστολής λειτουργίας τους λόγω 

κορωνοϊού και κατά την επαναλειτουργία τους με νέες, αυξημένες ανάγκες, τους 

επόμενους μήνες και τη νέα χρονιά 2020-21,   

 

Ερωτώνται οι κ.κ. Υπουργοί: 

1. Πότε θα ανακοινώσουν τους όρους του νέου προγράμματος vouchers ΕΣΠΑ για 

το 2020-21; Ποιες κατηγορίες γονέων θα δικαιούνται την επιδότηση του voucher 

για τα παιδιά τους, με τι εισοδηματικά ή άλλα κριτήρια; 

2. Θα αυξήσουν για την επόμενη χρονιά 2020-21 τη δαπάνη των 280 εκατομμυρίων 

ευρώ για τα voucher του EΣΠΑ που διέθεσε πέρυσι η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ ώστε 

να καλυφθούν φέτος και τα παιδιά των εργαζομένων στον δημόσιο και ευρύτερο 

δημόσιο τομέα; 



 

3. Πότε θα ανακοινώσουν την ημερομηνία επαναλειτουργίας των σταθμών και τα 

υγειονομικά πρωτόκολλα που θα πρέπει να τηρούνται; 

4. Θα επιχορηγήσουν τους βρεφονηπιακούς σταθμούς από τον κρατικό 

προϋπολογισμό ή ειδικό πρόγραμμα ΕΣΠΑ, ώστε να αντιμετωπίσουν τις 

αυξημένες δαπάνες εφαρμογής των πρωτοκόλλων προστασίας από τον 

κορωνοϊό όταν επαναλειτουργήσουν; 

5. Θα λάβουν μέτρα ουσιαστικής στήριξης των ιδιωτικών βρεφονηπιακών 

σταθμών, υλοποιώντας τάχιστα ένα νέο ειδικό πρόγραμμα ΕΣΠΑ, 

χρηματοδοτούμενο 100% από ευρωπαϊκούς πόρους, όπως προβλέπεται πλέον 

από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, για το διάστημα στο οποίο παραμένουν 

κλειστοί οι παιδικοί σταθμοί, ώστε να προσφέρουν μη επιστρεπτέα κρατική 

ενίσχυση στις επιχειρήσεις και στήριξη στους εργαζόμενους με πλήρη 

αναπλήρωση των χαμένων ωρών εργασίας και πλήρη κάλυψη των 

ασφαλιστικών εισφορών τους; 

 

 

Οι ερωτώντες βουλευτές 

Φωτίου Θεανώ 

Αβραμάκης Ελευθέριος 
Αλεξιάδης Τρύφων 

Αμανατίδης Ιωάννης 
Αναγνωστοπούλου Αθανασία (Σία) 

Βαρδάκης Σωκράτης 
Βερναρδάκης Χριστόφορος 

Βίτσας Δημήτριος 
Γιαννούλης Χρήστος 
Γκιόλας Ιωάννης 

Ζαχαριάδης Κωνσταντίνος 
Ηγουμενίδης Νικόλαος 

Θραψανιώτης Εμμανουήλ 
Καρασαρλίδου Ευφροσύνη (Φρόσω) 

Κασιμάτη Ειρήνη (Νίνα) 
Καφαντάρη Χαρούλα (Χαρά) 

Λάππας Σπυρίδωνας 

Μάρκου Κωνσταντίνος 
Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

Μουζάλας Ιωάννης 
Μπαλάφας Ιωάννης 

Παπαδόπουλος Αθανάσιος (Σάκης) 
Παπαηλιού Γεώργιος 

Πούλου Παναγιού (Γιώτα) 
Ραγκούσης Ιωάννης 

     Σκουρολιάκος Παναγιώτης (Πάνος) 
Τζούφη Μερόπη  

Τριανταφυλλίδης Αλέξανδρος 
Φάμελλος Σωκράτης 
Ψυχογιός Γεώργιος 

 


